
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie športu, školstva, mládeže a kultúry pri Obecnom zastupiteľstve Obce Trnovec 
nad Váhom, konaného dňa 22. novembra 2023 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Správa o výchovnovzdelávacej činnosti v základnej škole 
3. Správa o výchovnovzdelávacej činnosti v materskej škole 
4. Výpoveď nájomnej zmluvy – cukráreň 
5. Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce 
6. VZN o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach v 

zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Trnovec nad Váhom a určenie miesta a času zápisu detí - 
návrh 

7. VZN o zrušení VZN č. 1/2019 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa materskej 
školy a žiaka školských zariadení so sídlom na území obce – návrh 

8. Rozpočet obce na rok 2024 – návrh 
9. Vianočné trhy – program 
10. Diskusia 
11. Záver 

 
K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie Katarína Tusková, ktorá privítala všetkých 
prítomných členov komisie, uviedla, že sa ospravedlnil M. Tóth, Ing. Ábrahámová príde neskôr. 
Privítala aj prednostku obecného úradu, starosta obce sa z dôvodu pracovnej zaneprázdnenosti 
ospravedlnil. 
 
K bodu 2 a 3 
 
Predsedajúca uviedla, že všetkým bol doručený program, pokračovať budeme správami o výchovno-
vzdelávacej činnosti, boli súčasťou materiálov a všetci členovia si ich určite preštudovali. Ak má 
niekto otázky, má priestor teraz, nie je potrebné správy preberať bod po bode. Doplnila ešte, že 26. 
októbra sa konalo zasadnutie Rady školy, obe správy členovia bez námietok odsúhlasili.  
 
Stanovisko: členovia komisie odporúčajú dopracovať do správy o výchovno-vzdelávacej činnosti 
v základnej škole výsledky monitoru a potom vziať obe správy na vedomie 
 
K bodu 4 
 
Predsedníčka komisie prešla k ďalšiemu bodu, obecnému úradu bola doručená výpoveď nájomnej 
zmluvy na cukráreň, bližšie informácie uviedla Mgr. Vargová. Informovala, že je tu návrh priestory 
neposkytnúť na prevádzkovanie cukrárne, ale na voľnočasové aktivity, pre spolky v obci, napr. pre ZO 
JDS. K. Tusková konštatovala, že takto by sa vyriešili problémy pri žiadostiach o dotáciu na 
rekonštrukciu miestneho kultúrneho strediska. Mgr. Vargová pokračovala, priestory, ktoré teraz ZO 
JDS využíva, by sa mohli prenajímať pri menších rodinných podujatiach. Z prenájmu by obec nezískala 
takú vysokú čiastku, ktorá by mohla byť na prekážky pri získaní prípadnej dotácie. V. Horváthová sa 
prihlásila do diskusie, členovia ZO JDS už o tejto možnosti počuli, ale keď sa zídu, je ich viac ako 40 
a potrebujú priestor na ručné práce, nevie, či by priestory, v ktorých je cukráreň, boli postačujúce, aj 
preto uprednostňujú priestory na prvom poschodí. Mgr. Vargová odpovedala, že miestnosť by sa 
rozšírila o zadné priestory, V. Horváthová povedala, že ona tieto priestory nevidela, nevie, aké sú 
veľké. K. Tusková jej odpovedala, že by mali byť rovnaké ako priestory na poschodí, I. Mesárošová 
navrhla, aby táto debata počkala, kým sa cukráreň vyprázdni a potom sa uvidí, či sú priestory dosť 
veľké. PaedDr. Székházi Hlavatá navrhla, aby sa miestnosť nevyužívala len pre potreby ZO JDS, ale pre 



všetky organizácie. K. Tusková sa spýtala, ako sa predtým využívali priestory, v ktorých je dnes ZO 
JDS, Mgr. Vargová jej odpovedala, že slúžili na prenájom, prípadne na aktivity obce, konali sa tam 
zasadnutia, recepcie a pod. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú vziať na vedomie výpoveď nájomnej zmluvy a využiť 
priestory na klubovú činnosť 
 
K bodu 5 
 
Zasadnutie pokračovalo ďalším bodom, prednostka informovala o tom, že s I. Mesárošovou 
dokument Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce na roky 2024 – 2030 opravili, hoci členom 
komisie poslali ešte pôvodnú verziu. K. Tusková odporučila, aby v prípade, že obec za dokument 
platila, žiadala peniaze vrátiť, toľko tam bolo chýb. Mgr. Vargová jej odpovedala, že dokument 
prepracujú vo vlastnej réžii a tak ho predložia zastupiteľstvu. Tento dokument obec musí mať, je 
potrebný k projektom, ale na Slovensku ešte nie sme nastavení na to, aby sme podľa nich aj 
fungovali. Sú tam základné plány, čo má obec záujem realizovať, aby sa v prípade vyhlásenia výzvy 
mohla zapojiť. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú PHSR opraviť a potom schváliť 
 
K bodu 6 
 
Prednostka k tomuto návrhu VZN uviedla, že obecný úrad požiadal školu o predloženie návrhu 
rozpočtu na budúci rok, na to, čo žiadajú na originálne kompetencie, im peniaze, ktoré obec dostáva 
z podielových daní, nepostačujú. Preto žiadajú ako doplnok platby od rodičov, ale aj keď pristúpime 
k zvýšeniu ich príspevkov, nespĺňa to celkom požiadavky školy. Zvýšenie sa týka príspevku na 
materskú školu, kde namiesto 15 eur sa bude platiť 20 eur, školský klub detí sa zvýši z 10 na 12 eur 
a režijné náklady v základnej škole z desať centov na dvadsať. Obedy sú zdarma a tak by mali zostať aj 
na budúci rok, rodiča teda jeden obed bude stáť tých 20 centov. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN 
 
K bodu 7 
 
Aj pri tomto bode dostala slovo Mgr. Vargová, je potrebné prijať toto VZN, keďže doteraz výšku 
príspevku na originálne kompetencie schvaľovalo zastupiteľstvo, išlo o kompetenciu poslancov, aby 
určili, na ktoré zariadenie pôjde koľko peňazí. Od 1. septembra prešla táto kompetencia na starostu 
obce, preto je potrebné zrušiť VZN č. 1/2019. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN o zrušení VZN č. 1/2019. 
 
K bodu 8 
 
Predsedníčka komisie pokračovala podľa programu, slovo odovzdala Mgr. Vargovej, ktorá uviedla, že 
rozpočet na rok 2024 je zostavený ako programový aj rozpísaný na jednotlivé kategórie a položky. 
Programové vyhlásenie vlády bolo schválené, preto nie je potrebné robiť drastické opatrenia, ak by 
schválené nebolo, obec by s vlastnými peniazmi nemohla nakladať podľa vlastných predstáv. Príjmy 
sa predpokladajú vo výške 1,6 milióna eur, daň z nehnuteľností zostáva v rovnakej výške ako v roku 
2023, aj ostatné príjmy sú rozpočtované podobne ako v roku 2023. Pôvodne sa očakávalo, že bude 
potrebné zvýšiť poplatok za TKO, ale ak sa odkladá mechanicko-biologická úprava odpadu, poplatok 
zvyšovať nebudeme. Príjmy sú teda na úrovni tohto roka, potom je tu transfer školstvo, ktorý zostal 
v rovnakej výške ako v tomto roku. K. Tusková sa spýtala, prečo je na prenesené kompetencie 
stanovených 500 tisíc a nie toľko, koľko škola pýtala, prednostka jej odpovedala, že na výške tejto 
položky nezáleží, lebo aj keď čiastku zvýši, celkový rozpočet zostane vyrovnaný, keďže rovnaká suma 
bude na strane príjmov aj výdavkov. Doplnila ešte, že 290 tisíc sú vlastné zdroje obce, ktoré plánuje 
obecný úrad použiť na vlastné projekty. Vo výdavkoch sú zvýšené niektoré úseky, ide o mzdové 



výdavky, ale nie preto, že by sa plánovalo prijať nových ľudí alebo zvýšiť platy, ale v roku 2023 neboli 
tieto položky dobre vypočítané vzhľadom na zvyšovanie platov o 17%, preto sú výdavky vyššie. Ďalšie 
zvyšovanie platov ohlásené nie je, výdavky za energie boli rozpočtované vyššie, ceny sa však znížili, 
preto sú tieto položky nižšie aj v rozpočte na rok 2024. Sú tu financie na opravu strechy školského 
klubu detí, na dokončenie vodovodu Horný Jatov, odkúpenie domu č. 693, menej bude treba na 
stavebný úrad, lebo ten by mal od apríla prejsť pod štát. Pracujeme s platnými zákonmi, hoci sú rôzne 
zákulisné informácie, pri tomto návrhu ale úrad vychádzať zo zákona. Obecná polícia, to sú traja 
zamestnanci, počíta sa s rekonštrukciou kamerového systému, ďalej je tu ZOS, zvýšili sa peniaze na 
deň dôchodcov, aby sme seniorom vedeli dať viac. K. Tusková sa spýtala, či 350 tisíc na originálne 
kompetencie pre školu je bez financií na správu školských zariadení, prednostka jej odpovedala 
kladne, 326 tisíc je z podielových daní plus peniaze od obce. Pokiaľ ide o odvoz TKO, tam je výdavok 
zvýšený, lebo sme nevedeli, že ministerstvo odloží mechanicko-biologickú úpravu odpadu. Pri tomto 
bode sa na zasadnutie dostavil Mgr. Berecz. K. Tusková sa spýtala, či obec neplánuje za tieto peniaze 
nakúpiť modré nádoby na zber papiera, starosta jej odpovedal, že pokiaľ sa poplatky nezvýšia, môžu 
sa tieto peniaze použiť na ich kúpu. Prednostka pokračovala, zberný dvor, to sú výdavky na jedného 
zamestnanca, na technickom úseku a verejnej zeleni sa počet zamestnancov znížil. 70 tisíc eur je 
plánovaných na rekonštrukciu chodníkov a ulice Krajnej, ak sa ju podarí získať do vlastníctva, o čo sa 
obec snaží už štyri roky. Mgr. Vargová pokračovala, na rekonštrukciu kultúrneho domu je 
vyčlenených 20 tisíc, na dotácie 25 tisíc, hoci táto čiastka sa možno môže zvýšiť, ak sa nebude 
upravovať komunálny odpad, budeme 40 tisíc do plusu. Znížila sa cena za energie v nájomnýcz 
bytoch, na rekonštrukciu v domoch 994 a 995 je určených 20 tisíc eur. Starosta informoval, že by rád 
podporil študentov vysokých škôl, niekedy v októbri – novembri budúceho roku by sa vydalo 
všeobecne záväzné nariadenie, že obec poskytne štipendium študentom vysokej školy, ktorí majú 
dobrý prospech. K. Tusková sa spýtala, či tam bude určená aj veková kategória, aj niektoré pani 
učiteľky študujú. Starosta jej odpovedal, že sa to bude týkať študentov denného štúdia, nemyslí si, že 
tam budú študovať napr. päťdesiatnici. V prípade externého štúdia sa štipendium poskytovať 
nebude. 
 
Stanovisko – komisia navrhuje upraviť transfer normatívnych finančných prostriedkov na školstvo, 
potom odporúča návrh rozpočtu schváliť 
 
K bodu 9 
 
Predsedníčka komisie informovala, že 16. decembra budú vianočné trhy, bola už zverejnená 
pozvánka pre predajcov, škola pripravuje program na 30 minút, budú to koledy a vianočné piesne. 
Zaspieva Alžbetka Pešková s otcom a detský zbor Trnky. I. Mesárošová pripomenula, že obec má 
nové ozvučenie, je potrebné sa s ním naučiť pracovať. K. Tusková sa spýtala, čo sa v sále 
rekonštruuje, starosta jej odpovedal, že osvetlenie a ozvučenie, reproduktory budú umiestnené pred 
javiskom, podobne mixpult, odtiaľ sa bude všetko ovládať. M. Pešková sa spýtala, či to nebude 
nebezpečné, starosta povedal, že je potrebné schváliť, kto môže so systémom pracovať. Mgr. 
Pešková sa spýtala, kde sa mení osvetlenie, prednostka jej odpovedala, že pred oponou aj za ňou. K. 
Tusková navrhla upraviť aj zadnú časť pódia, Mgr. Pešková upozornila, že zadná opona sa spúšťa 
zvrchu. Ing. Ábrahámová sa spýtala, či sa dá niečo robiť, aby program nebol narúšaný. Stále chceme, 
aby trhy boli pekné, ale ľudia sa rozprávali, prekrikovali, Mgr. Pešková spievala a ľudia debatovali, 
treba to trocha premyslieť. K. Tusková povedala, že tento rok to bude trocha ináč, lebo škola si urobí 
13.12. vlastnú besiedku a väčšina programu bude práve na nej, nebude spojená s trhmi ako minulý 
rok, nepredpokladá preto takú tlačenicu. I. Mesárošová povedala, že všade sú vianočné trhy vonku, 
len u nás chce byť každý v sále, a navrhla predajcov presunúť von. Ešte treba povedať, kto bude 
vystupovať okrem školy, oslovila OZ Večania, ale ich spevácky súbor sa už rozpadol. Osloví spevácky 
zbor Csemadoku, taktiež treba zvážiť, čo tento rok na výstavu. Je tu možnosť osloviť príbuzných pána 
Lánga a usporiadať výstavu jeho prác. PaedDr. Székházi Hlavatá navrhla osloviť sestry Valové, či by 
nevystúpili. K. Tusková konštatovala, že vnútri teda bude výstava a predajcovia medu, ale potom 
nech sú všetci ostatní vonku. Starosta konštatoval, že keď bude program streamovaný von, je 
potrebné na nádvorí urobiť kamerový systém. Predsedníčka komisie zhrnula, v programe teda 
vystúpia žiaci školy, spevácky zbor Csemadoku a oslovíme spevácky zbor z niektorej obce v okolí. 



Program začne o 15.00 h. Starosta osloví družobnú obec Bajót, Ing. Ábrahámová navrhla osloviť pani 
Spišákovú zo ZUŠ Šaľa. 
 
Stanovisko – členovia komisie berú informácie na vedomie 
 
K bodu 10 
 
I. Mesárošová uviedla, že by bolo dobré mať vypracovaný plán zasadnutí komisie a navrhla termín 
vždy 14 dní pred zasadnutím zastupiteľstva v stredu o 16.00 h. 
 
Stanovisko -  členovia komisie návrh schválili 
 
K bodu 11 
 
Predsedníčka komisie si vzala slovo, oboznámila prítomných, že od 26. októbra došlo k zmene 
v zložení rady školy, Gabriele Miklovej skončil mandát, lebo zastupovala rodičov materskej školy. Na 
jej miesto nastúpila Tatiana Vaníková. O zrušenie mandátu požiadala Silvia Tóthová, keďže traja 
kandidáti nasledujúci po nej mali zhodný počet hlasov, rada školy ich zavolala a podľa volebného 
poriadku sa konalo losovanie. V ňom zvíťazil Ing. Peter Kováč. 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal. Ani jeden z prítomných nemal ďalší diskusný 
príspevok a návrhy či pripomienky, predsedajúca preto poďakovala prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončila. 
 
Zapísala: I. Mesárošová 

 

 

                                                                                                     Katarína Tusková 
                                                                          predsedníčka komisie športu, školstva, mládeže a kultúry 


